

*Brøndby, den 28. oktober 2024*

## **Referat af Bestyrelsesmøde i DanskHåndbold Øst**

Torsdag den 24. oktober 2024, kl. 18.00 – 21.00 i Idrættens Hus, Bygning H.

---

**Deltagere:** Troels Hansen, Gitte Dahl, Randi Alban, Michael Svendsen, Mette Vestergaard, Stefan Nordlund (substitut for TU) og Søren Rasmussen (referent).

Afbud fra Henrik Daugaard (DU), John Stilling-Laursen (TU), Jacob L. Olsen (Arr.), Michael V. Knudsen (udd.) og Benny Salling.

I indledningen af mødet gav direktør Heino M. Knudsen en præsentation af sig selv for bestyrelsen, hvorefter han forlod mødet.

### **Dagsorden**

#### **Punkt 1 (B)**

#### **Godkendelse af dagsordenen**

**Dagsordenen godkendt med rosende ord for ny opbygning med links til bilag. Denne model ønskes også indført på udvalgsniveau.**

#### **Punkt 2 (B)**

#### **Godkendelse af seneste referat**

**Referatet godkendt uden bemærkninger.**

#### **Punkt 3 (B)**

#### **Lukkede punkter**

**Intet at referere, da der ingen lukkede punkter var.**

#### **Punkt 4 (O)**

#### **Indstillinger og behandlinger heraf**

Indstilling 4.1 "Skabelon til brug for rekruttering af udvalgsmedlemmer" blev behandlet.

Indstilling 4.2 "Udvalgsoversigt" blev behandlet.

**Begge behandlede indstillinger blev godkendt med en opfordring om at udvalgene bruger skabelonen fremadrettet. Regionschefen sørger for at informere administrationen. Hjemmesiden bliver opdateret med udvalgsoversigten.**

## **Punkt 5 (O) Økonomi – Orientering, opfølgning og tilsyn**

Fremsendte skriftlige orientering, samt supplerende oplysninger blev behandlet.

Desuden blev følgende tilføjet mundtligt:

- Det er aftalt administrativt møde den 6/11 2024, hvor rammen for budget 2025 udarbejdes
- Foreningscase – regionschefen har bedt økonomicentret om, at opgøre en faktisk forenings samlede omkostninger for perioden 1/7 23 – 30/6 24 til sammenligning af niveauet i de fire regioner.

**Orienteringen godkendt uden bemærkninger, men med et ønske om at vi både kigger omkostninger og indtægter igennem grundigt forud for budget 2025, samt at fremtidige prisreguleringer (holdtilmeldingsgebyrer mv) fremlægges og godkendes af den samlede bestyrelse.**

## **Punkt 6 (O) Orientering fra regionschefen, samt foreningskonsulenter**

SR orienterede ud fra det udsendte notat.

Desuden tilføjede han orientering, om:

- Trivselsmålingen for medarbejdere i DanskHåndbold Øst gennemgås snarest med personalet, og derefter med bestyrelsen på et af de kommende bestyrelsesmøder.
- Vedhæftede oversigt over antal tilmeldte hold blev gennemgået, med udgangspunkt i samlet plus på 38 hold.
- Konsulenternes indsatsområder og funktionsbeskrivelse blev nævnt

## **Orienteringen godkendt uden bemærkninger.**

### **Punkt 7 (o)**

#### **Orientering fra formanden**

- TH orienterede om:
  - forestående bestyrelsesmøde i DanskHåndbold, herunder forslag om ændring af turneringsstrukturen i Eliten (Liga og 1. div.). TH foreslår afholdelse af foreningsmøde for foreninger med hold i Liga og 1. div (2.div på orienteringsniveau) tirsdag den 5/11 kl. 17 – 18.30.
  - Indstilling omkring deltagelse på Folkemøde 2025 behandles på førstkommende bestyrelsesmøde i DanskHåndbold.

**Formandens beretning blev taget til efterretning, og der var opbakning til afholdelse af et foreningsmøde vedr. ændring af turneringsstrukturen.**

### **Punkt 8 (o) Orientering om arbejdet i DanskHåndbold Øst og nationale udvalg**

- **Turneringsudvalg**
  - Møde afviklet 23/10 omkring fremtidig struktur med ombrydning for 2. og 3. division
  - Terminer for Ungdoms DM skal besluttes
  - Fremtidig struktur for U-19 og U-17 skal fastsættes
  - Der er foretaget ansvarsfordeling i udvalget.
- **Dommerudvalg**
  - Skal vi hædre vores dommere ved jubilæer?
  - Møde med dommerklubberne på 29/10
  - Ros til administrationen fra den konstituerede formand

- **Talentudvalget**

- MS har overværet træninger på både pige- og drengesiden
- Fint niveau på årgang 07' på pigesiden
  
- **Børneudvalget**
  - Har haft opslag omkring rekrutteringsudvalg, og modtaget 2 gode ansøgninger.
  - Afholder foreningsmøde i Brøndby den 27/11 omkring deltagelse af inklusionsbørn i foreningsidrætten. Oplæg ved Charlotte Andersen.
  - Ønske om møde med TU
  - Test på U-9 vedr. spilletid (3 x 12 min. vs 2 x 20 min.)
  - Søger viden om manglende tilmelding til U-6/U-8 stævner
  - Nationalt udvalg sammenligning af produkter
    - Stævneform udbydes bredere
  - Børnestævner udvidet tilmelding
  - Åbne bestyrelsesmøder - hvem griber opgaverne?
  
- **Ungeudvalget**
  - Møde på mandag
    - Dialog med TU og ideer til Projekt Kamptilbud
    - Efterskoledialog - hvordan skaber vi dialog ved retur
  - Snitflade til Talent - hvordan samler vi op på de (oftest piger) som har været en del af talentsystemet?
  
- **Uddannelsesudvalg**
  - Møde afholdt den 7. oktober med fuld bemanding
  - Kursuskalender er på plads for efteråret 2024, der har været udfordringer, men Mads er landet godt i jobbet og har fået styr på det sidste, der har tidligere været frygtet flere aflysninger, men som det ser ud gennemfører vi stort

set alt, enkelte kurser med få tilmeldinger, men vi prioriterer her før jul at få gennemført.

- Mads fra administrationen er godt på vej med at have uddannelseskalender for foråret 2025 på plads
- Vi har inviteret til skadesforebyggende kursus en aften i Værløse og en i Næstved
- Morten Juul har arbejdet på et kursus i forbindelse med en ligakamp i Ringsted og var i dialog med Dennis Bo, Det lykkes desværre ikke, men der arbejdes videre da vi gerne vil tilbyde et kursus med høj faglig viden fra liga trænere og efterfølgende liga kamp.
- Tema aften 30/10 omkring uddannelsesambassadør
- Udvalget vil gerne have Ulrik Jørgensen med på et punkt på kommende udvalgsmøde omkring brugen og strategien med trænerudviklere.
- Annonceringen af nyt medlem af udvalget har indtil videre givet 3 ansøgninger, Michael tager arbejdet videre i dialog med bl.a. regionschefen og formanden.
- **Arrangementsudvalg**
  - Opdateret drejebog til U-19 DM er klar
  - Indbydelse til arrangørforeninger er klar, men afventer lige nu Tus afgørelse om terminer for afvikling! Sætter desværre processen under pres.

**Udvalgsorienteringer blev taget til efterretning.**

**OBS! Dog besluttede bestyrelsen at Michael Svendsen supporterer Uddannelsesudvalget og regionschefen i den videre bearbejdningen af modtagne ansøgninger til udvalget.**

## **Punkt 9 (O/D) Opfølgning/status på projektarbejdet**

### **9.1 Udvalgenes strategiske mål – status**

**Punktet udgår og tages op igen på et kommende bestyrelsesmøde**

## **9.2 Bestyrelsens strategiske mål**

**Punktet udgår og tages op igen på et kommende bestyrelsesmøde**

## **9.3 Projekt Kamptilbud**

- Bestyrelsen drøftede holdninger og meninger om projektet. Grundlæggende mangler fortsat forståelse for hvorfor vi ønsker at forandre vores nuværende kamptilbud
- Projektgruppen i Øst (Troels, Gitte, John, Søren P. og Søren R.) afholder regionalt kick off med projektleder Kasper T. Andersen.
- Der arbejdes med at søge involvering af vores foreninger ved udsendelse af en spørgeramme, for at høre deres holdninger til hvad der virker og hvad der kunne forbedres.
- RA udtrykte bekymring for at der skal implementeres for mange forandringer på for kort tid!

**Bestyrelsen vedtog, at projektgruppen viderebringer ovenstående, samtidig med, at der blev givet opfordring til at RA direkte adresserer sin bekymring.**

**Regionschefen har oprettet separat undermappe på SharePoint, hvor alt materiale omkring projektet vil være tilgængeligt.**

## **9.4 Fællesmøde for politikere og administrative medarbejdere i DanskHåndbold Øst den 13. november**

- GD fremlagde tankerne for mødet. Mødet vil blive faciliteret af konsulent fra <https://www.ingerfair.dk/>.
- Udvalgsformændene blev bedt om at kontakte alle ens egne udvalgsmedlemmer, for at sikre højest mulig deltagelse.

**Orientering blev taget til efterretning.**

## **Punkt 10 (D)**

### **Eventuelt**

- Landskampe i Øst/Royal Arena i januar 2025
  - Bestyrelsen modtager billet via direct mail
  - Involvering af foreningsledere i vores "Borgmester"-arrangement
- Landskampstur til Herning den 16. januar 2025 for bestyrelsen
- Næste bestyrelsesmøde den 18. november 2024 er jf. årshjulet et onlinemøde med fokus Budget 2025. Dog kan det blive nødvendigt af gøre dette møde fysisk, men mere om dette op til mødet.

Mødet afsluttet kl. 21.03.

DanskHåndbold Øst

Troels Hansen  
*Formand*

/

Søren Rasmussen  
*Regionschef*